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Innehållsförteckning
§64 Europa Direkt Sjuhärad - förlängning av innevarande verksamhetsår och ansökan om ny 

programperiod - information
§65 Ytterligare utredning av lokalisering av skollokaler i Bollebygds kommun
§66 Fastighetsförvärv av del av Flässjum 1:93

§67 Samverkansmöjligheter inom miljöbalkens och livsmedelslagens områden – uppdrag till 
kommunstyrelseförvaltningen

§68 Begäran om tilläggsanslag från samhällsbyggnadsnämnden för framtagande av 
översiktsplan

§69 Behov av boende för personer med autism
§70 Begäran från socialnämnden om medel för utökad bemanning under 2020

§71 Begäran från socialnämnden om extra medel för implementering och projektledning av 
Framtidens Vårdinformationsmiljö (FVM)

§72 Begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola
§73 Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens ekonomiska styrprinciper
§74 Svar på motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje beslut i kommunen
§75 Svar på motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygds kommun
§76 Svar på motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygds centrum
§77 Revidering av förbundsordning för SÄRF
§78 Taxor 2021 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF)
§79 Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst (återremiss)
§80 Åtgärder för budget i balans, kommunstyrelsen

§81 Samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds kommun för perioden 
2021-2024

§82 Samverkansavtal avseende folkhälsotjänst i Bollebygds kommun från 2021 och tills 
vidare

§83 Omfördelning av folkhälsomedel under 2020
§84 Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun
§85 Miljöpolicy för Bollebygds kommun
§86 Svar på remiss; regional utvecklingsstrategi (RUS) - yttrande till Boråsregionen
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§64

Europa Direkt Sjuhärad - förlängning av innevarande verksamhetsår 
och ansökan om ny programperiod - information

Ärendet
Dagens sammanträde
Projektledare Linda Sjöö informerar om aktuellt inom EU-arbetet, förlängning av innevarande 
verksamhetsår samt ansökan om ny programperiod. 
 
Närvarande ges möjlighet att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen. 
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§65 KS2017/52

Ytterligare utredning av lokalisering av skollokaler i Bollebygds 
kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsens beslut 2018-01-22, § 5, läggs vilande i avvaktan på vidare utredning.
 
Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att studera möjligheterna att 
lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig byggrätt på Flässjum 13:1, Flässjum 
3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1. Utredningarna startar och återrapporteras till 
kommunstyrelsen snarast, förutsatt att samhällsbyggnadsnämnden beviljar ianspråktagande av 
medel ur investeringsbudgeten för fastighet.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut med följande motivering: I januari 
2018 beslutade kommunstyrelsen att fastställa ”Kulla” för lokalisering av ny förskola samt skola 
för årskurs 7-9. Lokaliseringen av Fjällastorpsskolan är framtagen i samarbete mellan dåvarande 
bildnings- och omsorgsnämnd, numera utbildningsnämnd, och samhällsbyggnadsnämnden. 
Detaljplanen är framtagen av en plankonsult, en mark- och exploateringskonsult, och planchef 
samt planarkitekt från kommunen. Samhällsbyggnadsnämnden har den 20 augusti 2018 godkänt 
planförslag för Prästgårdsgärdet för samråd. Samrådstiden pågick från den 3 till 31 oktober 2018. 
Därefter finns det ingen protokollförd information/ beslut vare sig i samhällsbyggnadsnämnden 
eller kommunstyrelsen. Ett utdrag ur tjänsteskrivelsen lyder; (Samråd har genomförts för 
detaljplanen ”Del av Bollebygds prästgård 1:1 m.fl.” utifrån samrådshandlingarna och de 
inkomna synpunkterna kan konstateras att planen inte kan gå ut på granskning utan stora 
omarbetningar av samrådsförslaget. Det är i dagsläget oklart om marken där skollokalerna har 
placerats i samrådshandlingen är lämplig för bebyggelse.) Med andra ord har inget gjorts för att 
informera respektive nämnd om problemen, inte heller finns det förslag på lösningar som 
delgivits nämnderna. Det har gått ca 20 månader utan att det hänt någonting med den viktigaste 
frågan vi har i kommunen för tillfället. Fjällastorpskolan är den enskilt viktigaste frågan för 
Bollebygds kommun. Det har lagts ner stora resurser i form av pengar och tjänstepersonstimmar 
på Prästgårdsgärdsplanen. Långsiktiga planer som när det gäller Fjällastorpskolan bör kommunen 
vara ihärdig och inte påbörja andra alternativ som redan har utretts såsom förtätning av befintligt 
skolområde.

Ärendet
Bollebygds kommun är i behov av lokaler för skola, förskola, matsal, idrottshall m.m. 
Kommunfullmäktige beslutade om medel till ny skola, förskola och idrottshall i budgeten 2018. I 
januari 2018 beslutade kommunstyrelsen att fastställa ”Kulla” för lokalisering av ny förskola samt 
skola för årskurs 7-9. Projektet namnsattes därefter av samhällsbyggnadsnämnden i mars 2018 

Page 4 of 42



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-08-20

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

(SBN2018/61 § 62). I framtagandet av detaljplanen förlades sedan ett område markerat med 
skola på fastigheten Bollebygds prästgård 1:1 utmed Kullavägen. Sedan kommunstyrelsens beslut 
i januari 2018 har ny information och nya förutsättningar tillkommit som gör att verkställigheten 
av kommunstyrelsens beslut behöver avvaktas i syfte att göra fler utredningar.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsens beslut 2018-01-22, § 5, läggs vilande i avvaktan på vidare utredning.

Kommunstyrelsen ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att studera möjligheterna att 
lokalisera skollokaler och kommunal service på befintlig byggrätt på Flässjum 13:1, Flässjum 
3:135 eller Bollebygds prästgård 1:1. Utredningarna startar och återrapporteras till 
kommunstyrelsen snarast, förutsatt att samhällsbyggnadsnämnden beviljar ianspråktagande av 
medel ur investeringsbudgeten för fastighet.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår avslag på kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelseförvaltningens, dels Lars-
Erik Olssons (S) avslagsförslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
arbetsutskottet beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut med följande motivering: I januari 
2018 beslutade kommunstyrelsen att fastställa ”Kulla” för lokalisering av ny förskola samt skola 
för årskurs 7-9. Lokaliseringen av Fjällastorpsskolan är framtagen i samarbete mellan dåvarande 
bildnings- och omsorgsnämnd, numera utbildningsnämnd, och samhällsbyggnadsnämnden. 
Detaljplanen är framtagen av en plankonsult, en mark- och exploateringskonsult, och planchef 
samt planarkitekt från kommunen. Samhällsbyggnadsnämnden har den 20 augusti 2018 godkänt 
planförslag för Prästgårdsgärdet för samråd. Samrådstiden pågick från den 3 till 31 oktober 2018. 
Därefter finns det ingen protokollförd information/ beslut vare sig i samhällsbyggnadsnämnden 
eller kommunstyrelsen. Ett utdrag ur tjänsteskrivelsen lyder; (Samråd har genomförts för 
detaljplanen ”Del av Bollebygds prästgård 1:1 m.fl.” utifrån samrådshandlingarna och de 
inkomna synpunkterna kan konstateras att planen inte kan gå ut på granskning utan stora 
omarbetningar av samrådsförslaget. Det är i dagsläget oklart om marken där skollokalerna har 
placerats i samrådshandlingen är lämplig för bebyggelse.) Med andra ord har inget gjorts för att 
informera respektive nämnd om problemen, inte heller finns det förslag på lösningar som 
delgivits nämnderna. Det har gått ca 20 månader utan att det hänt någonting med den viktigaste 
frågan vi har i kommunen för tillfället. Fjällastorpskolan är den enskilt viktigaste frågan för 
Bollebygds kommun. Det har lagts ner stora resurser i form av pengar och tjänstepersonstimmar 
på Prästgårdsgärdsplanen. Långsiktiga planer som när det gäller Fjällastorpskolan bör kommunen 
vara ihärdig och inte påbörja andra alternativ som redan har utretts såsom förtätning av befintligt 
skolområde.

Beslutsunderlag
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 Beslut om ytterligare utredning av lokalisering av skollokaler

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§66 KS2020/180

Fastighetsförvärv av del av Flässjum 1:93 

Beslut
Arbetsutskottet skickar ärendet till kommunstyrelsen utan eget förslag till beslut. 

Ärendet
Samhällsbyggnadsnämnden har beslutat att en gång- och cykelväg vid Ekedalsvägen ska byggas. 
För att kunna genomföra planerad gång- och cykelväg behöver en markyta köpas till som idag 
inte finns i kommunens ägo. Trafikverket har godkänt medfinansiering av projektet under 
innevarande år. Markytan, som är cirka 320 kvm, har ett marginalvärde på ett 
genomsnittsvärde. För att skynda på processen och inte förlora medfinansiering föreslås 
kommunstyrelsen tillskjuta medel för förvärvet.
 
Samhällsbyggnadsförvaltningens (planenhetens) förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ianspråkta 24 tkr ur posten för strategiska markförvärv för att 
möjliggöra ett förvärv av del av Flässjum 1:93.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet skickas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut från 
arbetsutskottet. 
 
Lars-Erik Olsson (S) föreslår bifall till planenhetens förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att arbetsutskottet beslutar enligt Michael Plogells (FR) förslag. 

Beslutsunderlag
 Fastighetsförvärv av del av Flässjum 1:93
 Kartbilaga 1 Flässjum 1_93

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§67 KS2020/174

Samverkansmöjligheter inom miljöbalkens och livsmedelslagens 
områden – uppdrag till kommunstyrelseförvaltningen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Samhällsbyggnadsnämndens förslag bifalls; kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i 
uppdrag att under 2021, tillsammans med övriga kommuner i Sjuhärad, utreda möjligheten för 
samverkan inom miljöbalkens och livsmedelslagens områden. 

Ärendet
Myndighetsutövning enligt miljöbalken och livsmedelslagen ställer stora krav på kompetens 
och yrkeskunnighet hos personal som är svår att säkerställa i små kommuner. Livsmedelsverket 
och Naturvårdsverket har uppgett att det behövs ca 3 respektive 9 årsarbetare för att klara 
tillsynen rättssäkert, effektivt och med god arbetsmiljö. Samtliga kommuner i Sjuhärad arbetar 
med tillsyn enligt miljöbalken, livsmedelslagen och strålskyddslagen. Det finns flera 
synergieffekter av samverkan, både kompetensförsörjningsmässiga och ekonomiska.
 
På Sjuhärads miljöpresidie-möte hösten 2019 togs frågan upp om det fanns intresse av 
att fördjupa samarbetet mellan miljöförvaltningarna i Sjuhärad. Ett första steg för att kunna 
ta ställning i frågan, är att göra en utredning som belyser för- och nackdelar av fördjupat 
samarbete. En utredning kan även visa om det är mer lämpligt att dela upp regionen i mindre 
delar. Uppdraget bör komma från kommunstyrelsen och genomföras av 
kommunstyrelseförvaltningen för att undvika risk för jäv. Efter presidiemötet under hösten 2019 
har osäkerhet uppstått kring vilka kommuner som vill delta i utredningsuppdraget. Kostnaden för 
utredningsuppdragen fördelas procentuellt mellan deltagande kommuner utefter kommunernas 
invånarantal 1 januari 2020. Kostnaden för utredningen (om hela Sjuhärad ska ingå) uppskattas 
till totalt ca 200-400 tkr. Om samtliga kommuner medverkar skulle detta innebära en kostnad på 
10-20 tkr för Bollebygd. I denna kostnad är inte eget arbete inräknat.
 
Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut
Kommunstyrelsen ger kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att under 2021 tillsammans med 
övriga kommuner i Sjuhärad utreda möjligheten för samverkan inom miljöbalkens och 
livsmedelslagens områden.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om samhällsbyggnadsnämndens förslag kan bifallas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
 §136 SBN Begäran om utredningsuppdrag för att utreda möjligheten för samverkan inom 

miljöbalkens och livsmedelslagens områden(144026)
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 Begäran om utredningsuppdrag för mellankommunal samverkan(143225)

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§68 KS2020/176

Begäran om tilläggsanslag från samhällsbyggnadsnämnden för 
framtagande av översiktsplan 

Beslut
Ärendet återremitteras till samhällsbyggnadsnämnden för att nämnden ska inkomma med 
fullständig kostnadsredovisning, däribland kostnad för miljökonsekvensbeskrivning. 

Ärendet
Kommunens översiktsplanarbete påbörjades i januari 2020, med en tidplan som kräver intensivt 
arbete för att tidplanen ska kunna hållas. Tidplanen är satt till två år. I mål- och 
budgetdokumentet 2020-2022 är 1 mnkr/år avsatt. Kostnaden pekar per helår 2020 mot en 
beräknad kostnad av 2,5 mnkr mot budgetens 1 mnkr. Det innebär att det under innevarande år 
saknas 1,5 mnkr för fortsatt framtagande av översiktsplanen. Samhällsbyggnadsförvaltningen ser 
därför behov av ett tilläggsanslag om 1,5 mnkr. År 2021 bedöms inte ramförstärkning krävas då 
beräknad kostnad uppgår till 0,8 mnkr och därmed inryms inom budgetram. Orsaken till dessa 
kostnader är bl a en dyrare upphandling än budgeten medgav samt ökade krav på digitala 
arbetssätt. Därtill har projektledarrollen fått läggas på konsult istället för att driva arbetet i egen 
regi. Planen ska genomföras på två år, men budget är satt för tre år.
 
Plan- och bygglagen, PBL, reglerar vad översiktsplanen ska innehålla. För planer där 
strategisk miljöbedömning krävs, ska planen uppfylla miljöbalkens krav på en 
miljökonsekvensbeskrivning för strategisk miljöbedömning. För denna miljöbedömning har det 
inte budgeterats.
 
Konsekvenserna av en inaktuell översiktsplan är bl a en ökad handläggningstid för 
kommunens detaljplaner. Översiktsplanen är kommunövergripande och ett stöd i 
handläggningen i
samhällsbyggnadsnämndens och kommunstyrelsens ärenden. 
 
1 mn är avsatt i driftbudgeten under tre år under perioden 2020-2022. Översiktsplanen är inte 
ramhöjande utan är enbart av tillfällig art. Under 2020: Kostnaden pekar per helår 2020 mot en 
beräknad kostnad av 2,5 mnkr mot budgetens 1 mnkr. Det innebär att det under innevarande år 
saknas 1,5 mnkr för fortsatt framtagande av översiktsplanen. Samhällsbyggnadsförvaltningen 
arbetar med att hålla nere kostnaden för övriga konsulter men föreslår ett tilläggsanslag om 1,5 
mnkr för det fortsatta arbetet. Under 2021: I driftbudgeten finns 1 mnkr avsatt. Beräknad 
kostnad uppgår till 0,8 mnkr detta år och inryms därmed inom budget. Under 2022: Uppdraget 
för konsulten avslutas 2021-12-31. Översiktsplanen ska då vara färdigställd. I driftbudget 2020-
2022 finns 1 mnkr avsatt. 
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Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja ett tilläggsanslag om 1,5 mnkr för 
innevarande år för fortsatt framtagande av
översiktsplanen. 
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att ärendet återremitteras till samhällsbyggnadsnämnden för att 
nämnden ska inkomma med fullständig kostnadsredovisning, däribland kostnad för 
miljökonsekvensbeskrivning. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, bl a ett återremissförslag. Ordföranden frågar 
först om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens sammanträde och finner att 
arbetsutskottet återremitterar ärendet. 

Beslutsunderlag
 VB: Expediering av beslut från samhällsbyggnadsnämnden (1/2)
 VB: Expediering av beslut från samhällsbyggnadsnämnden (2/2)

Skickas till
Samhällsbyggnadsnämnden
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§69 KS2020/151

Behov av boende för personer med autism 

Beslut
Arbetsutskottet tackar socialnämnden för engagemanget, dock återremitteras ärendet till 
socialnämnden för att nämnden ska omarbeta ärendet utifrån kommunens antagna riktlinjer för 
lokalplanering.

Ärendet
Behov av ytterligare boende för personer med funktionsnedsättning, främst autism, har funnits 
i kommunen under många år. Med anledning av det gjordes ett större arbete under år 2015 för 
att skapa en kunskapsbas om hur ett boende för personer med autism borde utformas och 
en sammanställning av slutsatserna gjordes och lämnades vidare till kommunfullmäktige. 
Under 2016 beslutade kommunfullmäktige att uppdra åt samhällsbyggnadsnämnden att driva 
frågan med fokus på att bygga genom entreprenad. Under hösten 2019 ombads socialnämnden 
att yttra sig över föreslagen entreprenad och bedömningen gjordes då att förslaget inte 
var kostnadseffektivt. Kommunfullmäktige beslutade då att upphäva sitt tidigare beslut där 
uppdrag gavs åt samhällsbyggnadsnämnden att undersöka lösningar med fokus på entreprenad. 
Något nytt beslut fattades inte.
 
Socialnämnden ser att det finns ett ökat behov av boende för personer med autism jämfört 
med det behov som redovisades 2015. Då redovisades behov av två platser på eget boende samt 
att ytterligare två snart sannolikt skulle tillkomma, i nuläget finns behov av sex platser. I 
dagsläget löses behovet genom att två platser köps av andra utförare för en total kostnad om 6,3 
mnkr per år. För fyra andra finns i nuläget ingen lösning då en plats utanför kommunen inte är 
lämplig av olika skäl. Av dessa fyra har tre rapporterats till Inspektionen för vård och omsorg 
(IVO) som ej verkställda beslut. Det fjärde ärendet kommer att rapporteras som ej verkställt vid 
nästa rapporteringstillfälle. Att ett beslut rapporteras som ej verkställt innebär att kommunen 
riskerar att få betala vite om IVO bedömer att kommunen inte har gjort tillräckligt för att lösa 
situationen. Ett sådant vite uppgår, enligt tidigare praxis, per individ normalt till ca 1 mnkr per år 
som beslutet ej verkställts.
 
Ett autismboende ska enligt rekommendationer som mest ha plats för sex personer 
vilket motsvarar kommunens nuvarande behov. Om kommunen bygger ett eget boende 
bedömer socialnämnden att de två som nu bor på köpta platser utanför kommunen skulle kunna 
flytta hem. De fyra personer som har beslut om boende enligt lag om stöd och service till 
vissa funktionsnedsatta (LSS) och som i nuläget inte kan verkställas, kommer kunna få 
boendeplatser genom att två personer från gruppboendet och två personer från serviceboende 
istället flyttar till autismboendet då de har behov av den typen av verksamhet. Genom en sådan 
omflyttning skulle livskvalitén för berörda brukare förbättras samtidigt som det skulle ha en 
positiv effekt på medarbetarnas arbetsmiljö då de i dagsläget ger omsorgsinsatser som 
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verksamheten inte är anpassad för. 
 
Socialnämnden beslutade på sammanträde 2020-05-19, § 43, att begära att kommunfullmäktige 
omgående återupptar arbetet med boendelösning för personer med autism.
 
Kommunstyrelseförvaltningen ser det som positivt att socialnämnden återigen vill få upp frågan 
på dagordningen, dock finns det en process med riktlinjer som beslutats politiskt, som ska följas 
vid ärenden som rör planering kring kommunens lokaler och fastigheter. 
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) tackar för socialnämndens engagemang, dock föreslås arbetsutskottet 
återremittera ärendet till socialnämnden för att nämnden ska omarbeta ärendet utifrån 
kommunens antagna riktlinjer för lokalplanering.
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels socialnämndens, dels Michael Plogells (FR) 
om återremiss. Ordföranden frågar först om ärendet ska återremitteras eller avgöras på dagens 
sammanträde och finner att arbetsutskottet återremitterar ärendet med följande motivering: 
Arbetsutskottet tackar socialnämnden för engagemanget, dock återremitteras ärendet till 
socialnämnden för att nämnden ska omarbeta ärendet utifrån kommunens antagna riktlinjer för 
lokalplanering.

Beslutsunderlag
 §43 SN Behov av boende för personer med autism
 Behov av boende för personer med autism

Skickas till
Socialnämnden
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§70 KS2020/18

Begäran från socialnämnden om medel för utökad bemanning 
under 2020 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen avslår begäran från socialnämnden då det inte uppfyller kriteriet för 
oförutsedd händelse enligt kommunens styrprinciper.

Ärendet
Socialnämnden har äskat 1,1 mnkr under 2020 för att utöka bemanningen inom kommunens 
individ- och familjeomsorg. Kommunstyrelsen har ingen möjlighet att omfördela medel mellan 
nämnder men har en ofördelad budget som enligt kommunens styrprinciper enbart kan användas 
för oförutsedda händelser. Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att detta inte kan ses 
som en oförutsedd händelse och begäran bör därför avslås. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen avslår begäran från socialnämnden då det inte uppfyller kriteriet för 
oförutsedd händelse enligt kommunens styrprinciper.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Svar på begäran från socialnämnden om budget för utökad bemanning 2020
 §2 SN Ansökan om medel för utökad bemanning
 §14 KSAU Begäran från socialnämnden om medel för utökad bemanning under 2020

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§71 KS2019/16

Begäran från socialnämnden om extra medel för implementering 
och projektledning av Framtidens Vårdinformationsmiljö (FVM) 

Beslut
Arbetsutskottet förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen avslår socialnämndens begäran om extra medel för implementering och 
projektledning av Framtidens Vårdinformationsmiljö (FVM) då det inte uppfyller kriteriet på 
oförutsedd händelse enligt kommunens styrprinciper.

Ärendet
Socialnämnden begär 210 tkr under 2020 för implementeringsansvar och projektledning av 
framtidens vårdinformationsmiljö (FVM). Kommunstyrelsen har ingen möjlighet att omfördela 
medel mellan nämnder men har en ofördelad budget som enligt kommunens styrprinciper enbart 
kan användas för oförutsedda händelser. Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att 
detta inte kan ses som en oförutsedd händelse och begäran bör därför avslås.
 
Socialnämnden har även begärt medel för 2021 för samma ändamål, dock hanteras den begäran 
separat i kommunens budgetprocess för 2021.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen avslår socialnämndens begäran om extra medel för implementering och 
projektledning av Framtidens Vårdinformationsmiljö (FVM) då det inte uppfyller kriteriet på 
oförutsedd händelse enligt kommunens styrprinciper.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Begäran från socialnämnden om extra medel för implementering och projektledning av 

Framtidens Vårdinformationsmiljö (FVM)
 §54 SN Framtidens vårdinformationsmiljö, tillsättning av projektledare hösten 

2020(SN202071-2)
 §55 SN Framtidens vårdinformationsmiljö, medel för implementering 2021(SN202076-2)
 Framtidens vårdinformationsmiljö, FVM, tillsättning av projektledare(SN202071-1)
 Tillägg till 2021 års budget gällande framtidens vårdinformationsmiljö, FVM(SN202076-

1)

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§72 KS2019/297

Begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen avslår begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola då det 
inte uppfyller kriteriet på oförutsedd händelse enligt kommunens styrprinciper.

Ärendet
Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsen om 3 mnkr ur den ofördelade budgeten för att 
skapa en grundsärskola i Bollebygds kommun. Kommunstyrelsen har ingen möjlighet att 
omfördela medel mellan nämnder men har en ofördelad budget som enligt kommunens 
styrprinciper enbart kan användas för oförutsedda händelser. Kommunstyrelseförvaltningen gör 
bedömningen att detta inte kan ses som en oförutsedd händelse och äskanden bör därför avslås.
 
Kommunens budgetmodell regleras i styrprinciperna antagna i september 2016. Under våren 
2020 har kommunstyrelsen föreslagit kommunfullmäktige att anta nya styrprinciper för 
Bollebygds kommun, dock har kommunfullmäktige inte fattat slutligt beslut i ärendet än. Det 
innebär att det fortfarande är styrprinciperna som antogs 2016 som gäller. I grunden är varje 
nämnd ansvarig för kostnader som uppstår inom ramen för de verksamheter nämnden bedriver 
enligt reglemente. De av kommunfullmäktige anvisade ramarna utgör gränsen för 
resursutnyttjande och är överordnad beslut om servicenivåer och kvalitetsutfästelser. Varje 
nämnd förväntas skapa ett rimligt utrymme för oförutsedda händelser och förändrade volymer så 
att även de kan täckas inom tilldelad budgetram. Kommunfullmäktige har anvisat 4 mnkr till 
kommunstyrelsen för att hantera oförutsedda händelser. Av styrprinciperna framgår ”ofördelade 
medel kan denna enbart användas till oförutsedda händelser. Ökade volymer utöver given budgetkompensation ska 
inte ses som en oförutsedd händelse.”. Kommunstyrelsen har ingen annan möjlighet att omfördela 
medel mellan nämnderna. Av ärendet framgår att utbildningsnämndens uppfattning är att 
kommunen inte uppfyller skollagens krav idag avseende att antingen ha en egen grundsärskola 
eller överenskommelse med annan kommun. För att åtgärda det vill utbildningsnämnden bygga 
en grundsärskola inom kommunen, vilket nämnden bedömer kommer leda till lägre kostnader på 
sikt jämfört med att köpa platser på det sättet som görs idag.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen avslår begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola då det 
inte uppfyller kriteriet på oförutsedd händelse enligt kommunens styrprinciper.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att utbildningsnämndens begäran ska bifallas. 
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Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelseförvaltningens, dels Lars-
Erik Olssons (S) bifallsförslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
arbetsutskottet beslutar enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag
 Svar på begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola
 Protokollsutdrag, §96 UN, Framställan om medel ur ofördelad budget för grundsärskola
 Komplettering från UN presidium kring begäran om medel
 Tjänsteskrivelse 2019-11-20, Framställan om medel ur ofördelad budget för 

grundsärskola
 §13 KSAU Begäran från utbildningsnämnden om medel för grundsärskola

Skickas till
Kommunstyrelsen

Page 17 of 42



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2020-08-20

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§73 KS2020/183

Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens 
ekonomiska styrprinciper 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige avslår socialnämndens begäran och beslutar att inte tillåta socialnämnden att 
frångå Bollebygds kommuns styrmodell inkl. ekonomiska styrprinciper, och därmed inte låta 
socialnämnden få två år, 2020 och 2021, på sig att få en budget i balans. Om nämnden ska tillåtas 
frångå de ekonomiska  styrprinciperna ska åtgärder vara framtagna 2020 för att få full effekt 
2021, vilket innebär att socialnämnden ska ha en budget i balans vid ingången av 2022.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut till förmån för eget förslag. 

Ärendet
Socialnämnden begär på sitt sammanträde 2020-04-21, § 18, att kommunfullmäktige ska besluta 
att nämnden får frångå kommunens ekonomiska styrprinciper, för att kunna arbeta för att få 
budget i balans 2021. Prognosen efter juni 2020 visar på ett underskott motsvarande 13,3 mnkr. 
Förvaltningschef gör bedömningen att 1,5 mnkr möjligen kan hämtas hem 2020. Kvarstår då 11,7 
mnkr där socialnämnden inte har vidtagit åtgärder i tillräcklig utsträckning, för att få en budget i 
balans 2020.
 
Socialnämnden har förutsättningar för att få en budget i balans. I jämförelse med andra 
kommuner har socialnämndens verksamheter generellt en hög kostnad. Ställs kostnaderna i 
relation till den förväntade kostnaden med hänsyn taget till de faktorer som ingår i 
utjämningssystemet, och därmed ligger till grund för kommunens utjämningsbidrag, är 
kostnaderna mycket höga. Inom äldreomsorgen har kostnaderna ökat med ca 10 % mellan 2017 
och 2019. Kostnaden per invånare ligger ungefär i nivå med riket i övrigt och 
Sjuhäradskommunerna. Med hänsyn taget till de faktorer som ingår i utjämningssystemet, t.ex. 
civilstånd, ohälsa, andel födda utanför Norden och restider inom hemtjänsten, så har Bollebygds 
kommun en kostnad som är 8 mnkr högre än förväntat. Inom individ- och familjeomsorgen ses 
en kraftig kostnadsökning på ca 50 % mellan 2017 och 2019, kostnaden ligger ca 25 % över 
genomsnittet i Sjuhäradskommunerna och 15 % över riket. Detta trots att Bollebygds kommun 
bör ha betydligt lägre kostnader i relation till sin befolkningsstruktur. Kostnaden för individ- och 
familjeomsorgen är 21 mnkr högre än förväntat i relation till faktorerna i 
utjämningssystemet. Inom funktionsnedsättning märks också en relativt stor kostnadsökning 
mellan 2017 och 2019, ca 20 %. Bollebygds kommun har även här en högre kostnad jämfört med 
utjämningsbidragen, ca 6 mnkr, men ungefär samma kostnad räknat per 
invånare. Sammanfattningsvis är kostnaden per invånare för äldreomsorgen och inom 
funktionsnedsättning i nivå med riket, men sett till kommunens befolkningsstruktur och 
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demografi borde kostnaderna vara lägre. För individ- och familjeomsorgen är kostnaderna höga 
både i relation till utjämningssystemet och i kostnad per invånare. Summerar man alla delarna för 
socialnämndens verksamheter och ställer det i relation till vad kommunen får i utjämningsbidrag 
så är alltså kostnaderna ca 35 mnkr högre vilket motsvarar ca 18 % av hela nämndens budget.
 
Det framgår tydligt i de nu gällande ekonomiska styrprinciperna att i de fall en nämnds 
uppföljning visar på ett negativt resultat vid årets slut ska förvaltningschef skyndsamt redovisa 
åtgärder som leder till ett nollresultat vid årets slut. Nämnden ska senast vid kommande 
nämndmöte efter det att en negativ prognos presenterats besluta om åtgärder syftande till ett 
nollresultat. Vid kommande uppföljningar under året ska nämnden redovisa vilken effekt de 
beslutade åtgärderna förväntas få, dvs ifall åtgärderna är tillräckliga eller om nya beslut behöver 
fattas. Det finns inget stöd i de ekonomiska styrprinciperna som gör att en nämnd ska tillåtas att 
inte vidta åtgärder innevarande år. Då det i början av året inte fanns tillräckligt med underlag eller 
analys för att förstå orsaken till underskottet behövdes en genomlysning först göras. Trots att en 
genomlysning gjorts av individ- och familjeomsorgen är för få åtgärder, inom hela 
socialnämndens ansvarsområde, vidtagna under 2020 för att få en budget i balans.
 
Socialnämnden kommer inte att klara av att få en budget i balans 2020 då för få åtgärder är 
vidtagna. Att socialnämnden behöver ytterligare tid för att få en budget i balans är helt klart men 
detta kräver att kraftiga, konkreta åtgärdsförslag läggas fram av socialförvaltningen samt att 
socialnämnden måste fatta beslut som genererar stora sänkta kostnader. Om nämnden ska tillåtas 
frångå de ekonomiska  styrprinciperna ska åtgärder vara framtagna 2020 för att få full effekt 
2021, vilket innebär att socialnämnden ska ha en budget i balans vid ingången av 2022. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att inte tillåta socialnämnden att frångå Bollebygds kommuns 
styrmodell inkl. ekonomiska styrprinciper, och därmed inte låta socialnämnden få två år, 2020 
och 2021, på sig att få en budget i balans.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår bifall till socialnämndens förslag; För att socialförvaltningen på 
bästa sätt ska kunna arbeta med den handlingsplan som ska leda till att få budget i balans begär 
socialnämnden att kommunfullmäktige fattar ett beslut vid nästa sammanträde gällande att 
socialnämnden får frångå kommunens ekonomiska styrprinciper och jobba för att få budget i 
balans 2021.
 
Michael Plogell (FR) föreslår följande lydelse; Kommunfullmäktige avslår socialnämndens 
begäran och beslutar att inte tillåta socialnämnden att frångå Bollebygds kommuns styrmodell 
inkl. ekonomiska styrprinciper, och därmed inte låta socialnämnden få två år, 2020 och 2021, på 
sig att få en budget i balans. Om nämnden ska tillåtas frångå de ekonomiska  styrprinciperna ska 
åtgärder vara framtagna 2020 för att få full effekt 2021, vilket innebär att socialnämnden ska ha 
en budget i balans vid ingången av 2022.
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Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns tre förslag; dels Lars-Erik Olssons (S), dels Michael 
Plogells (FR) samt kommunstyrelseförvaltningens. Ordföranden konstaterar först att 
förvaltningens förslag är huvudförslag. För att få ett motförslag till huvudförslaget ställer 
ordföranden Lars-Erik Olssons (S) förslag mot Michael Plogells (FR) förslag, och finner att 
arbetsutskottet antar Michael Plogells (FR) förslag som motförslag. Därefter ställer ordföranden 
förvaltningens förslag mot Michael Plogells (FR) förslag och finner att arbetsutskottet beslutar 
enligt Michael Plogells (FR) förslag. 
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot arbetsutskottets beslut till förmån för eget förslag. 

Beslutsunderlag
 Svar på socialnämndens begäran om att frångå kommunens ekonomiska styrprinciper
 Protokollsutdrag § 18, Begäran från socialnämnden om att frångå kommunens 

styrprinciper

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§74 KS2019/245

Svar på motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje 
beslut i kommunen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram lämplig 
arbetsmetod som anpassas till varje förvaltning.

Ärendet
Carina Svensson (S) föreslår i en motion inkommen 2019-10-17 att en 
barnkonsekvensanalys införs vid varje beslut i kommunen. Bakgrunden till motionen är att 
riksdagen 2018 beslutade att införliva konventionen om barnets rättigheter i svensk lag från och 
med 2020-01-01.
 
En barnkonsekvensanalys är ett verktyg för att omsätta barnkonventionen i handling och 
synliggöra barnets bästa. Syftet är att säkerställa att barnens rättigheter finns med i beslutsfattande 
inom verksamheterna. Med hjälp av barnkonsekvensanalyser kan varje beslutsfattare arbeta 
systematiskt och på det viset vara försäkrad om att ett barnperspektiv finns med i besluten och på 
det viset både på kort och lång sikt förbättra barns och ungas levnadsvillkor. Det finns inte en 
metod för att pröva barnets bästa som är giltig för alla frågor och alla organisationer. Varje 
organisation behöver börja och pröva sig fram för att se vad som fungerar bäst i deras 
verksamheter. Förtroendevalda ska efterfråga ett underlag som utgår från barnets rättigheter, dels 
som en vägledning till alla som står i beredskap att göra prövningar av barnets bästa.
 
FN-kommittén för barnets rättigheter rekommenderar att barnkonsekvensanalyser ska göras vid 
större förändringar som rör barn. Det kan till exempel gälla framtagande av policydokument och 
budget, nedläggningar av skolor, byggande av bostadsområden och förändringar i verksamheter 
med mera. Förutom det som ingår i en prövning bör en barnkonsekvensanalys innehålla ett 
bredare resonemang om till exempel ekonomiska aspekter, vilka konsekvenserna skulle kunna bli 
på lång och på kort sikt för olika grupper av barn. Det kan gälla åtgärder för barn med 
funktionsnedsättning av olika slag, barn med olika etnisk eller nationell bakgrund, barn i olika 
åldrar och barn av olika kön.  En barnkonsekvensanalys ska, enligt FN-kommittén, förutspå den 
påverkan en viss handling eller ett visst beslut kan få för barn och deras åtnjutande av sina 
rättigheter.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram lämplig 
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arbetsmetod som anpassas till varje förvaltning.
 
Förvaltningens förslag bifalls av Lars-Erik Olsson (S).
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Svar på motion (S) om barnkonsekvensanalys i kommunens beslut
 Motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje beslut i kommunen.
 §164 Kf Inkommen motion: Motion (S) om att en barnkonsekvensanalys införs vid varje 

beslut i kommunen

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§75 KS2019/260

Svar på motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger utbildningsnämnden i uppdrag att vidare utreda 
frågan.

Ärendet
Rose-Marie Grune (MP) föreslår i en motion inkommen 2019-11-04, att 
samhällsbyggnadsnämnden ges i uppdrag att ta fram ett fritidsprogram med kort- och långsiktiga 
åtgärder för att kunna erbjuda invånarna en aktiv fritid. Aktiviteterna ska vara av olika karaktär 
och passa olika målgrupper. Arbetet ska ske i samråd med föreningar och målgrupperna, 
kommunen ska ha en samordnande och framåtdrivande roll. Som bakgrund anger motionären 
bland annat att det redan befintliga utbudet av ungdomsgård, föreningar, skolgårdar och 
fotbollsplaner kan kompletteras med fler alternativ, helst inom område spontanidrott, där inga 
fasta tider eller medlemskap styr. Målgruppen är unga men också alla övriga invånare. Några 
exempel på satsningar kan vara utegym vid motionsstråk eller på en grönyta i bebyggelsen, 
parkouranläggning, scen för kreativt uttryck som ett alternativ till fysiska aktiviteter, samt 
promenadstigar. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2019-11-14, § 154, remitterat 
motionen till kommunstyrelsen för handläggning. 
 
I Bollebygds kommun är det i dagsläget föreningslivet som förvaltar, driver och utvecklar de 
verksamheter som invånarna anser ska finnas. Detta görs med olika typer av bidrag och stöd 
enligt kommunens riktlinjer för stöd till föreningar. Av folkhälsomässiga skäl och för ett ökat 
mervärde för Bollebygds kommuns invånare skulle det vara positivt att kommunen har ett 
framtaget fritidsprogram i samverkan med föreningslivet. Det skulle i så fall vara ett uppdrag för 
utbildningsförvaltningen att utreda om det finns möjlighet att ta fram ett fritidsprogram samt om 
det finns föreningar som är intresserade av att driva nya typer av anläggningar.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige bifaller motionen och ger utbildningsnämnden i uppdrag att vidare utreda 
frågan.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Svar på motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygds kommun
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 Motion om aktiv fritid i Bollebygd
 §154 Kf Inkommen motion: Motion (MP) om aktiv fritid i Bollebygd

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§76 KS2017/145

Svar på motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygds centrum 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige avslår motionen.

Ärendet
Caroline Nordengrip (SD), Daniel Persson (SD) och Joachim Stanicki (SD) föreslår i motion 
daterad 2016-04-25 att kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram lämpliga platser för 
kameraövervakning i Bollebygds centrum, och att berörd nämnd får i uppdrag att efter 
kommunstyrelsens beslut verkställa utplaceringen av kameraövervakningen. Kommunfullmäktige 
beslutade på sammanträde 2017-08-31, § 119, att remittera motionen till kommunstyrelsen för 
handläggning.
 
Av förvaltningens handläggning framgår att reglerna för kameraövervakning återfinns i såväl 
kamerabevakningslagen som dataskyddslagstiftningen, eftersom kameraövervakning kan anses 
vara känsligt utifrån ett integritetsperspektiv. Kamerabevakningslagens syfte är att se till så att 
kamerabevakning bara används när övervakningsintresset väger tyngre än integritetsintresset, och 
i dagsläget är det svårt att få tillstånd beviljat av Datainspektionen för kamerabevakning av 
allmänna platser, samtidigt som myndighetens handläggningstider är långa (upp till ett år). 
Bollebygds kommun är en trygg kommun enligt Sveriges Kommuner och Regioners (SKR) 
rapport, Trygghet och säkerhet 2019. Kommunen har inte erfarit att det varit ihållande stökigt i 
centrum, även om enstaka klagomål framförts under årens lopp. Mot den bakgrunden föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen att motionen avslås.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige avslår motionen.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 
 

Beslutsunderlag
 Svar på motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygds centrum
 Motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygd centrum
 §119 KF Inkommen motion: Motion (SD) om kameraövervakning i Bollebygd centrum
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§77 KS2019/204

Revidering av förbundsordning för SÄRF 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Reviderad förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) godkänns. Den 
reviderade förbundsordningen börjar gälla från och med 2021-01-01.

Ärendet
Nuvarande förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) gäller fr. o m 
2020-01-01. SÄRF:s direktion och medlemsråd har konstaterat att det finns behov av att 
komplettera befintlig förbundsordning med en bilaga - Reglemente för medlemsrådet. 
Utformningen av bilagan har godkänts av direktionen och medlemsrådet och har nu infogats i 
förbundsordningen. I samband med kompletteringen har hänvisningar till gällande lagstiftningar 
uppdaterats. Förbundsordningen i övrigt har inte förändrats i sak. Den reviderade 
förbundsordningen föreslås gälla fr. o m 2021-01-01.
 
Direktionen har på sammanträde 2020-06-12, § 35, beslutat att godkänna förslaget till 
komplettering av förbundsordningen samt översända förbundsordningen till kommunfullmäktige 
i respektive medlemskommun för fastställande.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Reviderad förbundsordning för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) godkänns. Den 
reviderade förbundsordningen börjar gälla från och med 2021-01-01.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Revidering av förbundsordning för SÄRF
 SÄRF, § 35 Komplettering till SÄRFs förbundsordning
 Förbundsordning SÄRF, komplettering med bilaga för Medlemsråd

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§78 KS2020/169

Taxor 2021 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Bollebygds kommun fastställer taxor för räddningstjänstens myndighetsutövning år 2021, enligt 
bilaga från SÄRF. De nya taxorna gäller från och med 2021-01-01.

Ärendet
Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund, SÄRF, är ett kommunalförbund som organiserar och 
driver räddningstjänsten i de sex kommunerna: Bollebygd, Borås, Mark, Svenljunga, Tranemo 
och Ulricehamn. SÄRF utför tillsyn enligt Lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO), Lag 
(2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor (LBE) samt handlägger tillstånd enligt Lag om 
brandfarliga och explosiva varor. För 2021 års taxor för myndighetsutövning föreslås en höjning 
med 2,4 %. Förslag till taxor gällande fr.o.m. 2021-01-01 framgår i bilaga. Taxor för 
myndighetsutövning ska beslutas av kommunfullmäktige i respektive medlemskommun.
 
Direktionen föreslår på sammanträde 2020-06-12, § 38, att medlemskommunerna fastställer taxor 
för räddningstjänstens myndighetsutövning år 2021 enligt bilaga. Direktionen konstaterar 
samtidigt att en utredning ska genomföras för att klargöra hur taxorna är uppbyggda och som 
redovisar antal tillsynstillfällen, tidsåtgång samt kostnader. Utredningen redovisas till direktionen 
under hösten 2020.
 
Tjänster avseende myndighetsutövning, med föreslagen taxehöjning (inom parentes står 2020 års 
timtaxa och grundavgift):

Tillsyn enligt Lagen skydd mot olyckor, grundavgift – 1864 kr (1820 kr)
Tillsyn enligt Lagen skydd mot olyckor, timavgift – 1864 kr (1820 kr)
Tillsyn enligt Lagen brandfarliga och explosiva varor, grundavgift – 1864 kr (1820 kr)
Tillsyn enligt Lagen brandfarliga och explosiva varor, timavgift – 1864 kr (1820 kr)
Hantering av tillstånd enligt Lagen brandfarliga och explosiva varor, timavgift – 1864 kr (1820 kr)
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Bollebygds kommun fastställer taxor för räddningstjänstens myndighetsutövning år 2021, enligt 
bilaga från SÄRF. De nya taxorna gäller från och med 2021-01-01.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Beslutsunderlag
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 Taxor 2021 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF)
 SÄRF, § 38 Taxor 2021 för SÄRFs myndighetsutövning
 Taxor myndighetsutövning 2021, SÄRF

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§79 KS2020/141

Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst (återremiss) 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till Folkets Röst för år 2020 med 56 
287 kr.

Ärendet
Kommunfullmäktige beslutade på sammanträde 2020-06-10, § 89, att återremittera ärendet om 
utbetalning av partistöd 2020 till Folkets Röst, för att utreda förutsättningarna för att kunna 
betala ut fullt partistöd till (FR). Partiet har 5 mandat i fullmäktige men en avhoppad partimedlem 
sitter på ett mandat. Vid beredning av återremissen har frågan skickats till Sveriges kommuner 
och regioner (SKR) som svarar att i detta fall ska partistödet för den avhoppade partimedlemmen 
som valt att behålla sin fullmäktigeplats fortsätta att betalas ut till det parti som den 
förtroendevalde valdes in för i kommunfullmäktigevalet 2018, så länge som den förtroendevalde 
har kvar sin fullmäktigeplats. Även om denne avgår från platsen och länsstyrelsen utser en ny 
ledamot i den avgångnes ställe så ska det också fortsätta att betalas ut partistöd för det mandatet. 
Det är bara när platsen är tom, d.v.s. en ledamot avgår och länsstyrelsen inte kan sätta in en ny 
förtroendevald, som partistödet för platsen kan dras in. Att den förtroendevalde som lämnat 
partiet startar ett nytt parti eller byter parti påverkar inte saken om partistödet som är baserat på 
antal mandat varje parti har i fullmäktige.
 
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer efter SKR´s svar att partistödet 2020 för (FR) kan 
betalas ut enligt det ursprungliga förslaget - Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av 
partistöd till Folkets Röst för år 2020 med 56 287 kr.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till Folkets Röst för år 2020 med 56 
287 kr.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Utbetalning av partistöd 2020 till (FR) - återremiss
 §89 KS Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst
 §89 Kf Utbetalning av partistöd 2020 - Folkets Röst
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§80 KS2020/124

Åtgärder för budget i balans, kommunstyrelsen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar följande:
• Kulpeng upphör med omedelbar verkan
• Julklapp kommer inte att delas ut till medarbetare 2020 då vårpresentkortet ersatt densamma
• Julbord ska fortsatt erbjudas till medarbetare men kostnaden ska halveras
• Kurs- och konferensstopp sätts med omedelbar verkan, för kommunstyrelseförvaltningen, och 
upphör 2021-01-01
• Inköpsstopp införs med omedelbar verkan, för kommunstyrelseförvaltningen, och upphör 
2021-01-01
 
Kommunchefen får i uppdrag att vidta åtgärder för resterande del av kommunstyrelsens 
underskott 2020. 

Ärendet
Prognosen efter april visade på -700 tkr för kommunstyrelsen. Därav har förvaltningschef ett 
uppdrag att vidta åtgärder för att få en budget i balans inom eget ansvar och lägga fram förslag på 
åtgärder för budget i balans som kräver politiska beslut.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar följande:
• Kulpeng upphör med omedelbar verkan
• Julklapp kommer inte att delas ut till medarbetare 2020 då vårpresentkortet ersatt densamma
• Julbord ska fortsatt erbjudas till medarbetare men kostnaden ska halveras
• Kurs- och konferensstopp sätts med omedelbar verkan, för kommunstyrelseförvaltningen, och 
upphör 2021-01-01
• Inköpsstopp införs med omedelbar verkan, för kommunstyrelseförvaltningen, och upphör 
2021-01-01
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att kulpeng ska vara kvar, men föreslår bifall till de andra 
besparingsåtgärderna. Michael Plogell (FR) föreslår även att kommunchefen får i uppdrag att 
vidta åtgärder för resterande del av kommunstyrelsens underskott 2020. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelseförvaltningens, dels 
Michael Plogells (FR) förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
arbetsutskottet beslutar enligt Michael Plogells (FR) förslag. 
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§81 KS2020/170

Samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds 
kommun för perioden 2021-2024 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds 
kommun för perioden 2021-2024.

Ärendet
Bollebygds kommun har sedan tidigare samverkansavtal med Södra hälso- och 
sjukvårdsnämnden (HSNS) avseende samverkan och samfinansiering av lokalt folkhälsoarbete. 
Det är två avtal det ena avtalet reglerar ramar och finansiering för folkhälsoarbetet, det andra 
reglerar ramar och finansiering av folkhälsotjänst. De nuvarande avtalen löper ut 31 december 
2020. Processen med att ta fram avtal för 2021-2024 startade hösten 2019 och i februari 2020 
intervjuades folkhälsostrategen i kommun och kommunchefen om erfarenheter om innevarande 
avtal och tankar inför de nya som skulle skrivas. Mötet landade i att nuvarande avtal utgjorde en 
bra grund och att det skulle räcka med att avtalen uppdaterades med vissa justeringar textmässigt.
 
HSNS fattar beslut om de nya avtalen i augusti 2020. Därefter har varje kommun att besluta om 
avtalen innan de skrivs på av båda parter.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds 
kommun för perioden 2021-2024. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete i Bollebygds kommun för perioden 

2021-2024
 Samverkansavtal lokalt folkhälsoarbete 2021-2024 Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunstyrelsen 
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§82 KS2020/171

Samverkansavtal avseende folkhälsotjänst i Bollebygds kommun 
från 2021 och tills vidare 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner samverkansavtal med Södra hälso- och sjukvårdsnämnden om 
folkhälsotjänst i Bollebygds kommun från 2021 och tills vidare.

Ärendet
Bollebygds kommun har sedan tidigare samverkansavtal med Södra hälso- och 
sjukvårdsnämnden (HSNS) avseende samverkan och samfinansiering av lokalt folkhälsoarbete. 
Det är två avtal det ena avtalet reglerar ramar och finansiering för folkhälsoarbetet, det andra 
reglerar ramar och finansiering av folkhälsotjänst. De nuvarande avtalen löper ut 31 december 
2020. Processen med att ta fram avtal för 2021-2024 startade hösten 2019 och i februari 2020 
intervjuades folkhälsostrategen i kommun och kommunchefen om erfarenheter om innevarande 
avtal och tankar inför de nya som skulle skrivas. Mötet landade i att nuvarande avtal utgjorde en 
bra grund och att det skulle räcka med att avtalen uppdaterades med vissa justeringar textmässigt. 
HSNS fattar beslut om de nya avtalen i augusti 2020. Därefter har varje kommun att besluta om 
avtalen innan de skrivs på av båda parter.
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen godkänner samverkansavtal med Södra hälso- och sjukvårdsnämnden om 
folkhälsotjänst i Bollebygds kommun från 2021 och tills vidare.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Samverkansavtal avseende folkhälsotjänst i Bollebygds kommun från 2021 och tills vidare
 Samverkansavtal folkhälsotjänst 2021 och tills vidare Bollebygds kommun

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§83 KS2020/161

Omfördelning av folkhälsomedel under 2020 

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller förslag 1; Implementering av metoden Family check-up 
(FCU) inom socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen.

Ärendet
Folkhälsoarbetet finansieras bland annat av hälso- och sjukvårdsnämnden och under den årliga 
dialogen kommenterade HSNS (Hälso- och sjukvårdsnämnden södra) att de ser att det belopp 
som används för ansökan för föreningssamverkan är väl stort i förhållande till övriga insatser, det 
är en större del än till målområdet barn och unga. När vik folkhälsostrateg lyfte ansökningar som 
inkommit till arbetsutskottets sammanträde 2020-05-07 avslogs ansökningarna och 
folkhälsostrategen fick i uppdrag att ta fram tre förslag till sammanträdet 2020-08-20 på hur dessa 
medel kan användas till högre prioriterade folkhälsoinsatser där man når fler kommuninvånare. 
HSNS beviljar kommunens ansökan om att omfördela 40 000 kronor till förebyggande arbete 
inom fullföljda studier, fysisk aktivitet för barn samt alkohol, narkotika, dopning, tobak och spel.

Förslag 1: Implementering av metoden Family check-up (FCU) i socialtjänsten och i 
utbildningsförvaltningen, bilaga 1

Förslag 2: Rörelsesatsning i skolan, ökad fysisk aktivitet på alla låg- och mellanstadieskolor i 
kommunen, bilaga 2

Förslag 3: Kartläggning av ANDT-situationen i kommunen, bilaga 3
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott bifaller förslag 1; Implementering av metoden Family check-up 
(FCU) inom socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Omfördelning av folkhälsomedel under 2020
 Förslag 1
 Förslag 2
 Förslag 3

Skickas till
Vik. folkhälsostrateg
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§84 KS2020/30

Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige antar förslag till hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-
08-05.

Ärendet
Det övergripande syftet med hållbarhetspolicyn är att beskriva kommunens syn på sitt ansvar för 
att uppnå ett hållbart samhälle. Själva policyn uttrycker inriktningen på kommunens 
hållbarhetsarbete. Bollebygds kommun ställer sig bakom Agenda 2030 och de globala målen. 
Hållbar utveckling är inte ett slutligt tillstånd utan innebär en kontinuerlig process som förutsätter 
vilja till förändring och kompromisser.
 
Hållbarhetspolicy och miljöpolicy ska ses som komplement till varandra och målsättningen med 
dessa är att tillse att utvecklingen av Bollebygds kommun ska möta såväl dagens som kommande 
generationers behov på ett tillfredsställande sätt. Utgångspunkten för hållbarhetsarbetet i 
Bollebygds kommun är att genom lokala insatser bidra till en hållbar utveckling i kommunen och 
till att uppnå de globala målen.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige antar förslag till hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-
08-05.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att ärendet återremitteras för ytterligare beredning. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelseförvaltningens, dels Lars-
Erik Olssons (S) om återremiss. Ordföranden frågar först om ärendet ska återremitteras eller 
avgöras på dagens sammanträde och finner att arbetsutskottet beslutar att ärendet ska avgöras 
idag. Ordföranden konstaterar att endast förvaltningens förslag återstår och frågar om det kan 
antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun
 Hållbarhetspolicy för Bollebygds kommun
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§85 KS2020/45

Miljöpolicy för Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige antar förslag till miljöpolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-08-05.

Ärendet
Bollebygds kommun ska ta en aktiv roll för att skapa ett långsiktigt hållbart samhälle. Kommunen 
ska kontinuerligt utveckla och förbättra sitt miljöarbete och ge medborgare och näringsliv 
förutsättningar att minska sin miljöpåverkan. Syftet med miljöpolicyn är att skapa långsiktigt 
hållbar utveckling av hela kommunen, samtidigt som kommunen ska ges förutsättningar att växa. 
Policyn förtydligar kommunens utgångspunkt och viljeinriktning samt är ett vägledande 
dokument för arbetet med miljöfrågor. Policyn ska revideras vid behov eller på förekommen 
anledning.
 
Sveriges riksdag har beslutat om en samlad miljöpolitik för ett hållbart Sverige. Det övergripande 
målet för miljöpolitiken är att till nästa generation lämna över ett samhälle där de stora 
miljöproblemen i Sverige är lösta, utan att orsaka ökade miljö- och hälsoproblem utanför Sveriges 
gränser. Detta övergripande mål kallas generationsmålet som visar inriktningen för Sveriges 
miljöpolitik. Målet ger vägledning om de värden som ska skyddas och den omställning av 
samhället som behöver ske inom en generation för att nå miljömålen. Utöver generationsmålet 
finns 16 nationella miljökvalitetsmål.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige antar förslag till miljöpolicy för Bollebygds kommun, daterad 2020-08-05.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att ärendet återremitteras för ytterligare beredning. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelseförvaltningens, dels Lars-
Erik Olssons (S) om återremiss. Ordföranden frågar först om ärendet ska återremitteras eller 
avgöras på dagens sammanträde och finner att arbetsutskottet beslutar att ärendet ska avgöras 
idag. Ordföranden konstaterar att endast förvaltningens förslag återstår och frågar om det kan 
antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Miljöpolicy för Bollebygds kommun
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§86 KS2020/128

Svar på remiss; regional utvecklingsstrategi (RUS) - yttrande till 
Boråsregionen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande, daterat 2020-08-06, och skickar det som sitt 
remissvar till Boråsregionen.

Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering av paragrafen.

Ärendet
Den regionala utvecklingsstrategin är en övergripande strategi för det gemensamma regionala 
utvecklingsarbetet i Västra Götaland. Det förslag på strategi som skickats ut på remiss ska, från 
och med 2021, ersätta den befintliga regionala utvecklingsstrategin Västra Götaland 2020. 
Strategin innehåller mål och prioriteringar fram till 2030. Förslaget har arbetats fram i bred dialog 
under 2019 med representanter för kommuner, kommunalförbund, näringsliv, det civila 
samhället, myndigheter, akademi med flera. Inspelen från dialogerna har varit ett viktigt underlag 
för remissutgåvan, tillsammans med kunskapsunderlag om tillståndet i och utvecklingen av Västra 
Götaland samt lärdomar från nuvarande strategi.
 
Västra Götalandsregionen (VGR) önskar svar på remissen senast den 30 september 2020. 
Boråsregionen lämnar ett gemensamt yttrande till VGR från Sjuhäradskommunerna. 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande, daterat 2020-08-06, och skickar det som sitt 
remissvar till Boråsregionen.

Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering av paragrafen.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Svar på remiss; regional utvecklingsstrategi - yttrande till Boråsregionen
 Remissvar: regional utvecklingsstrategi 2021-2030
 Missiv extern - Rusremiss
 Remiss VGR, Regional utvecklingsstrategi för Västra Götaland 2021-2030
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